
قصه پرغصه كشتي ايران را گويا پاياني نيست. 
در روزهايي كه عده اي منفعت طلب كه پيش 
از اين تش�ت رسوايي شان در ش�وراي شهر 
به زمين افتاده در كنار ع�ده اي خارج از گود 
مانده، حرف ها و استعفاي رسول خادم، رئيس 
فدراسيون كش�تي را وارونه جلوه مي دهند 
تا خود به نان و نوايي برس�ند،   قهرمان سابق 
جه�ان و المپيك دوباره دس�ت به قلم ش�د.

 ورزش نيازمند يك ديپلماسي قوي و كامل است، 
اما جداي از آن به نظر مي رس��د خود رش��ته هاي 
ورزش��ي نيز بايد به حدي از توانمندي برسند كه 
حتي بزرگ ترين لابي ها  هم نتواند روي عملكرد 
آنها تأثير داشته باشد، هرچند كه رسيدن به اين 
مهم نيز نيازمن��د حمايت ه��اي وزارت ورزش و 

مسئولان بالادست است.
عليرضا حي��دري در اين خص��وص حرف جالبي 
مي زند. او مي گويد: »براي يك چهره ملي و رياست 
فدراسيون خيلي زشت است كه به دنبال هزينه هاي 
عادي اردوها، گردن كج كند و دنبال بودجه باشد.« 

ورزش ما تا زماني كه اسير چنين مشكلات پيش پا 
افتاده اي است بايد هم با استعفاي خادم  ها روبه رو 
شود. ورزش بايد به حدي توانمند شود كه هيچ كس 

اجازه چپ نگاه كردن به آن را به خود ندهد. 
در اين ميان البت��ه مي توان از برخ��ي جريانات و 
اتفاقات نيز بهره برد، مثل اينك��ه جامعه جهاني 
به رغم تمامي لابي ها، چندان روي خوش به رژيم 
صهيونيس��تي نش��ان نمي دهد يا اينكه مي توان 
از ظرفيت آيين نامه ها و قوانين فدراس��يون هاي 
جهاني استفاده كرد و بهتر از همه اينها هم مي توان 
با دستاويز قرار دادن مسئله نژادپرستي اين رژيم 
و به كارگيري مسائل سياس��ي در عرصه ورزشي 
به مبارزه با آنها پرداخت. اينگونه می توان به قول 
خادم مثل چمران و س��ردار سليمانی پيشاپيش 

حركت كرد.
   به سردار سليماني تأسي كنيد

رئيس فدراس��يون كشتي و س��رمربي تيم ملي 
كشتي آزاد اين بار نوشت: »متعجب شدم از اينكه 
برخي عزيران يا واقعاً متوجه موضوع حرف هاي من 

نمي شوند يا خود را به ندانستن مي زنند. عزيزاني 
كه بر اين باوريد رژيم صهيونيستي خطر قرمز نظام 
است كه هست، اگر به آنچه مي گوييد اعتقاد داريد 
به شهيد چمران و س��ردار سليماني تأسي كنيد. 
سلاح برداريد و پيشاپيش ورزشكاران ملي پوش 
حركت كنيد، نه اينكه آنها را سپر بلاي خود قرار 

دهيد.«
رسول خادم بيانيه خود را اينگونه ادامه داد: »شما 
مي توانيد رس��ماً و با صداي بلن��د مواضع نظام را 
اعلام كنيد و به كميته بين المللي المپيك بگوييد 
رژيم صهيونيستي را به رس��ميت نمي شناسيد 
و در اين مس��ير از توان ديپلماتيك خود استفاده 
كنيد. به طور حتم اگر به اهميت كسب افتخار از 
سوي قهرمانان ملي كش��ور اعتقاد داشته باشيد، 
مي توانيد كميته بين المللي المپيك را كه امروز در 
تعاملات ديپلماتيك خود از فضاي يك طرفه لابي 
امريكا و رژيم صهيونيستي عليه ايران متأثر است 
به تعادلي مناسب تر برسانيد تا ضمن حفظ خط 
قرمز نظام، قهرمانان ملي مان نيز بتوانند از هجمه 

محروميت هاي سنگين و تعليق ها در امان باشند و 
شايد به راهكارهاي جديد ديگري نيز برسيد.«
   بباز و مريض شد ديگر جواب نمي  دهد

رئيس فدراس��يون كشتي با اش��اره به اينكه اين 
مس��ئله از برجام و مذاكرات هسته اي پيچيده تر 
نيست با بيان اين سؤال كه آيا مسئله هسته اي را 
كارشناسان امور هسته اي دنبال كردند يا قدرترين 
تيم هاي ديپلماس��ي؟ افزود: »مناسبات سياسي 
حاكم بر كميته بين الملل��ي المپيك فرق كرده و 
كار كاملًا دست امريكايي ها و صهيونيست هاست 
و آنها سفت و سخت به دنبال محروميت و جرايم 
سنگين ايران هستند. ديگر بازي را بباز يا مريض  
شو، جواب نمي دهد. ديگر نبايد قهرمانان ملي مان 
را بدون هيچ حمايت ديپلماتيكي جلو بيندازيم، 
بلكه اين دستگاه ديپلماسي ماست كه بايد رو به 
جلو حركت كند و قهرمانان با هماهنگي كامل و 
در س��ايه حمايت آن به حركت خود ادامه دهند. 
بديهي است تيم ديپلماس��ي به هر نتيجه اي كه 
برس��يد قهرمانان ملي همان را اج��را مي كنند.« 
خادم نوشت: »رجال محترم نمي دانم متوجه ايد 
چه مي گويم يا ن��ه؟! ما از تير ماه ت��ا پايان مهر  ماه 
97، هشت مس��ابقه جهاني پيش رو داريم كه در 
تمامي آنها تيم هاي رژيم صهيونيستي كه بعضاً از 
ديگر كشورها ورزشكار استخدام كرده اند، كامل تر 
از هميش��ه حركت مي كنند. قهرمانان ملي ما در 
تمامي تنگناهاي اقتصادي و اجتماعي مايه غرور، 
اميد و نشاط مردم هستند. دقت كنيد دانشمندان 
هسته اي و رجال سياسي روي چشمان ما جا دارند، 
اما آنها با عامه مردم زندگي نمي كنند، ولي با امثال 
حسن يزداني كه حتي بعد از قهرماني در المپيك 
هم در روستا به سر مي برد، زندگي مي كنند. جامعه 
امروز ما بيش از هميشه به قهرمانان ملي اش نياز 
دارد. شما بايد براي حفظ اين قهرمانان، براي مردم 
كشور بجنگيد، نه اينكه اينطور بي تفاوت و بي ارزش 
با اين سرمايه ها برخور كنيد. من به عنوان يك مربي 
چگونه به قهرمان ملي كشور بگويم كه بايد ببازي، 
در حالي كه مسئولان مستقيم اين موضوع خود را 

كاملاً كنار كشيده اند؟!
 به شما مي گويم بايد به ميدان بياييد تا اگر قرار به 
باختن است، باز هم ببازيم. بي تفاوتي و عدم حمايت 
شما از قهرمانان ملي همان هدفي است كه دشمن 
صهيونيستي س��رزمين ما خواستار آن است. اين 
نهايت ناجوانمردي اس��ت كه قهرمان ملي مان را 
مانند يك پياده نظام بدون پشت و پناه در شرايط 
اوج گيري مناس��بات امريكايي- صهيونيستي در 
كميته بين المللي المپيك به ميدان بفرستيم و بعد 
از محروميت او و ورزش، خود شما در تحليل هاي 
بعدي آنها را ترس��و و ب��زدل بخواني��د و مربي و 

فدراسيون را بي عرضه و ناكارآمد.«

آث ميلان – اينترميلان به صرف كري خواني 
مچ اندازي مدعيان قهرماني لاليگا در نيوکمپ

هيجان در فوتبال اروپا امشب با برگزاري سه ديدار به اوج خود مي رسد. 
تقابل قدرت هاي سه ليگ معتبر قاره سبز در حالي انجام مي شود كه هر 
شش تيم براي كسب پيروزي و ش��اد كردن دل هوادارانشان به ميدان 
مي روند. بارسلونا در نيوكمپ مقابل اتلتيكومادريد صف آرايي مي كند، 
من سيتي در خانه پذيراي چلسي است و دربي دلامدونينا )آث ميلان – 

اينترميلان( نيز حساسيت هاي زيادي دارد. 
    جنبه انتقام

اصولاً تيم هاي ليگ جزيره در مواجهه با رقب��ا به چيزي جز انتقام فكر 
نمي كنند. در مصاف من سيتي با چلسي نيز همين قاعده حاكم است. 
صدرنشين ليگ برتر انگليس همچنان با قدرت به كارش ادامه مي دهد 
و براي بيشتر كردن فاصله امتيازي اش با ديگر مدعيان روي سه امتياز 
اين بازي حساب ويژه اي باز كرده است. تيم پپ گوارديولا يك بار در بازي 
رفت چلسي را با يك گل از پيش رو برداشته و براي آبي هاي لندن نشين 
جبران اين شكست بزرگ ترين انتقام محسوب مي شود. سيتي ميزبان 
با 75 امتياز رقيبي ندارد و چلسي رده پنجمي براي غلبه بر اين تيم كار 
دشواري را در پيش خواهد داشت. علاوه بر اين تيم آنتونيو كونته هفته 
گذشته به منچستريونايتد باخت و قبل از آن هم مقابل بارسا يك تساوي 
نااميدكننده به دست آورد. عملكرد ضعيف چلسي، سرمربي تيم را در بد 
وضعيتي قرار داده  است. گفته مي شود بازي امشب آخرين فرصت كونته 
از سوي سران چلسي تعيين شده و اين در شرايطي است كه كونته علت 
ناكامي تيمش را كمبود بودجه عنوان كرده است: »به كم قانع نمي شوم، 
ولي متأسفانه پول لازم براي موفقيت در اختيارم نيست. يك مربي بازنده 
نيستم و هميشه براي جام گرفتن آماده هستم. باشگاه بايد با جاه طلبي 
من همخواني داشته باشد. وقتي شما مربي خوب و پول زيادي براي خرج 
كردن در اختيار داريد، به تبع آن فصل خوبي خواهيد داشت. متأسفانه 
در باشگاه ما اينطور نيست و ما پول كافي براي موفقيت نداريم. در حال  
حاضر منچسترسيتي با سرمربي خوبي كه در اختيار دارد در صدر جدول 
رده بندي قرار دارد و با اين شرايط رسيدن به آنها كار آساني نيست. اين 

يك خطر بزرگ براي ما و بقيه تيم هاست.«
   زنگ خطر

در لاليگا بالانشينان جدول نبردي سخت را برگزار مي كنند. بارسا آماده 
است تا در مصاف با اتلتيكو و با گرفتن س��ه امتياز بيش از پيش از ساير 
مدعيان پيش��ي بگيرد. با اين حال تيم والورده در هفت بازي اخير خود 
يكي در ميان بازي هايش را برده يا مس��اوي كرده و اين بار نوبت پيروزي 
آبي و اناري هاست. جالب تر اينكه سرمربي بارسا تاكنون 12 بار با سيمئونه 
روبه رو شده، اما تاكنون موفق به شكست او نشده است. از سوي ديگر با 
تساوي مقابق لاس پالماس اختلاف امتيازي بارسا با تيم دوم مادريد به 
عدد 5 رس��يده و اين يعني زنگ خطري جدي براي كاتالان ها. در سوي 
مقابل راه راه پوشان 9 بازي متوالي است كه طعم شكست را نچشيده اند. 
بدون شك سيمئونه تركيبي را راهي ميدان مي كند كه با حفظ انسجام 
دفاعي، راهي براي باز كردن دروازه بارسا پيدا كند. سنگربانان دو تيم در 
نتيجه بازي تأثير زيادي دارند. آندره ترشتگن گلر بارسا در 26 بازي اخير 
خود 13 گل دريافت كرده و اوبلاک دروازه بان تيم مادريدي هم با همين 
تعداد بازي فقط 11 بار دروازه اش را باز شده ديده است. سرمربي بارسلونا 
نتيجه اين بازي را تعيين كننده خواند: »اين يك بازي مهم براي هر دو تيم 
است، ولي هنوز تا پايان فصل بازي هاي زيادي باقي مانده است. البته كه 
اين سه امتياز تعيين كننده است، اما نگاه من به اين بازي مثل يك فينال 
براي لاليگا نيس��ت. بازي مهمي پيش رو داريم و نتيجه هرچه كه باشد، 

تعيين كننده قهرمان نيست.«
   دلامدونينا

دربي ميلان هميشه حساس است، حتي زماني كه هيچ يك از دو تيم 
مدعي قهرماني كالچو نباش��ند. تقابل آث مي��لان و اينترميلان طبق 
معمول با كري هاي عجيب و غريب هواداران همراه است. ميلان ميزبان 
دربي امشب محسوب مي ش��ود. اين تيم با هدايت گتوزو هم نتوانسته 
خواسته هاي هواداران را برآورده كند و فعلًا در رده هفتم جدول ايستاده 
است. با اين حال روسونري ها هشت بازي است كه شكست نخورده اند، در 
حالي كه آبي و سياه ها در هشت ديدار اخير خود فقط دو بار پيروز ميدان 
بوده اند. تيم اسپالتي براي اينكه جايگاه چهارمي خود در جدول رده بندي 
سري آ را حفظ كند، مجبور است دست پر از زمين مسابقه بيرون بيايد، 

در غير اين صورت اينتر رده چهارم را هم از دست مي دهد. 

با ديپلماسي مي توان ماجرا را مديريت کرد
نص صريح قانون IOC تأكيد مي كند كه 
مبارزه و مس��ابقه در عرص��ه ورزش بايد به 
دور از مس��ائل سياس��ي، تبعيض نژادي و 
قوميتي باشد و هيچ ورزش��كاري نبايد در 
مسابقه عامدانه ببازد يا از مسابقه دادن طفره 
برود. بنابراين ما در اين زمينه هميشه متهم 
هستيم. واقعيت اين است كه ما به هيچ وجه 
دوس��ت نداريم در برابر ورزش��كاران رژيم 
صهيونيستي به ميدان برويم و اين را ثابت 
كرده ايم، اما در شرايط فعلي نمي توان با توسل به راه هاي قديمي اين ماجرا 
را پيش بود. در گذشته ورزش��كاران ما هميشه با تجويز پزشك، تظاهر به 
بيماري يا اضافه وزن از مبارزه با ورزشكاران اين كشور طفره مي رفتند، اما در 
عصر جديد و با توجه به وسايل ارتباط جمعي و شبكه هاي اجتماعي واقعيت 
ماجرا خيلي زود برملا مي ش��ود. از آنجا كه نظام ما اين رژيم را به رسميت 
نمي شناسد، مسئولان كشور بايد در اين زمينه با ديپلماسي تصميم گيري 
كنند و تدبير داشته باشند، چراكه رژيم صهيونيستي مدت هاست كه در 
حوزه ورزش سرمايه گذاري و با حضور يك نماينده فعال در IOC در اين 
مسئله ورود كرده و به جد به دنبال محروميت و تعليق ورزش ايران است. 
جالب اينكه نماينده آنها در IOC متولد تهران اس��ت و آشنايي خوبي به 
زبان فارس��ي دارد، از همين رو خيلي راحت به اطلاعات و اتفاقات ورزش 
ايران دسترسي پيدا مي كند. به همين دليل بايد در اين زمينه با ديپلماسي 
و تدبير جلو برويم تا ورزش آسيب نبيند. همانطور كه در اجلاس سازمان 
ملل و اجلاس كميته بين المللي المپيك، رژيم اشغالگر قدس حضور دارد 
و نمايندگان ما نيز ش��ركت مي كنند، در اين زمينه هم بايد با ديپلماسي 
جلو برويم و ماجرا را مديريت كنيم. خادم با توجه به جرياناتي كه در بدنه 
فدراسيون جهاني و كميته بين المللي المپيك وجود دارد، متوجه شده كه 
ديگر نمي توان با روش ها و سياس��ت هاي قبلي كاري كرد و اينها مي تواند 
تبعات جبران ناپذيري همچون تعليق براي ورزش ما به دنبال داشته باشد. 
اين اتفاق تازه اي نيست، هميشه بوده و ما هيچ وقت پاسخ خاصي براي آن 
نداشته ايم كه بتوانيم به مجامع بين المللي ارائه دهيم و هميشه با بهانه هايي 
اين ماجرا را رفع و رجوع كرده ايم، اما حالا مسئله اينجاست كه اين روش ها 

ديگر جواب نمي دهد. 

شفر حداقل يک فصل ديگر روي نيمکت استقلال 
  پيشنهاد وسوسه انگيز الهلال عربستان به 
مرد آلماني نيمكت استقلال، نگراني هاي 
زيادي براي هواداران اي��ن تيم به وجود 
آورده است. گفته مي شود قرارداد شفر كه 
در هفته نهم ليگ برتر هدايت استقلال را 
به دست گرفت،  يك سال و نيم است كه 
براي سال دوم، طرفين بايد براي ادامه همكاري با هم توافق كنند. 
پندار توفيقي، معاون باشگاه استقلال اما با رد اين مسئله مي گويد: 
»اصلًا چنين چيزي درست نيست. بر طبق توافقات، قرارداد شفر 
در صورت قهرماني در جام حذفي يا كسب سهميه در ليگ به طور 
اتوماتيك تمديد مي شود و هيچ پيش شرطي هم وجود ندارد. هر دو 
طرف از همكاري با هم راضي هستند، به همين دليل ما حداقل يك 

سال ديگر هم با شفر ادامه مي دهيم.« 

خصوصي سازي، راه گرفتن حق فوتبال 
پس از به توافق نرسيدن باش��گاه هاي فوتبال با صداوسيما بر سر حق پخش 
تلويزيوني براي س��ال آينده، چند روزي است كه رسانه ها پر از مظلوم نمايي 
فوتبالي ها و البته خط و نشان براي جام جم شده است تا بتوانند يكي از حق هاي 
مسلم فوتبال را كه در تمام دنيا به باشگاه ها داده مي شود، زنده كنند. اظهارنظر 
مديران باشگاه هاي مختلف پس از اينكه رئيس فيفا در تهران تهديد كرد كه اگر 
مشكل حق پخش فوتبال حل نشود، ديگر پايش را به ايران نمي گذارد، بيشتر 
هم شده و موافقان حق پخش با تكيه به صحبت هاي اينفانتينو بر موضع شان 
پافشاري مي كنند تا بالاخره به گفته خودشان بتوانند صداوسيما را وادار به 
پرداخت پول براي پخش فوتبال كنند. باشگاه ها در شرايطي حق پخش را حق 
قانوني شان مي دانند كه يكي از مهم ترين ايرادهايي كه به فوتبال ايران وارد 
است، دولتي بودن آن است، نكته اي كه ديروز مجيد جلالي، سرمربي پيكان 
نيز به آن اشاره كرد و مشكل فوتبال كشورمان را اداره فوتبال توسط دولتي ها 
دانست.  البته نمي توان منكر اين شد كه حق پخش تلويزيوني و پولي كه از اين 
طريق باشگاه ها به دست مي آورند، يكي از مهم ترين منابع درآمدي است كه 
سهم زيادي از بودجه سالانه باشگاه را پوشش مي دهد. با اين حال موضوعي 
كه بين فوتبال ايران و ساير كشورها تمايز ايجاد كرده، نوع اداره شدن فوتبال 
است، مسئله اي كه سبب ش��ده تا برخلاف ايران در ساير ليگ هاي خارجي، 
تيم ها بتوانند حق طبيعي شان را دريافت كنند و از اين طريق هم بتوانند به 

درآمدزايي برسند. 
 در ايران اكثر باشگاه هاي فوتبال در انحصار دولت هستند و از بودجه عمومي 
كشور و بيت المال هزينه مي كنند، اما در ساير كشورها خبري از فوتبال دولتي 
نيست و اين بخش خصوصي است كه در اين رشته ورزشي كه به يك صنعت 
پولساز در جهان بدل شده، فعاليت مي كند. خارج بودن فوتبال از انحصار و اداره 
دولت، اين اجازه را به باشگاه هاي خارجي داده است تا به خوبي بتوانند از راه هاي 
درآمدزايي كه پيش رويشان قرار گرفته، استفاده كنند.  در ايران اما فوتبال از 
دولت بودجه مي گيرد مانند صداوسيما و اينجاست كه موضوعي به نام حق 
پخش تلويزيوني كمتر قدرت مانور پيدا مي كند و دست مديران باشگاه ها براي 
گرفتن حق شان بسته مي شود. در چنين شرايطي قبل از حل و فصل موضوع 
حق پخش تلويزيوني، بايد فوتبال به سمت خصوصي سازي برود. فوتبال دولتي 
كه از بودجه بيت المال ارتزاق مي كند با روندي كه در پيش گرفته، نمي تواند 
به حقوق واقع��ي اش مانند حق پخش برس��د و راه برون رفت از وضعيتي كه 
باشگاه هاي ايراني گرفتار آن هستند، خصوصي سازي و ورود سرمايه گذران به 
حوزه فوتبال است. البته اين نبايد تنها محدود به يكي، دو باشگاه شود، امري 
كه در چند سال اخير شاهد آن بوديم و تنها نابودي باشگاه هاي خصوصي شده 
را به همراه داشته است، باشگاه هايي مانند پاس، نفت، صبا يا راه آهن، تيم هايي 
كه در اجراي كاريكاتوري و بدون برنامه واگذار شدند و خصوصي سازي شان 
شكست خورد.  با توجه به چنين تجربه اي و جلوگيري از تكرار آن و براي رفتن 
به سمت فوتبال غيردولتي بايد خصوصي سازي از صدر تا ذيل فوتبال اجرا شود و 
استثنايي هم در اين بين وجود نداشته باشد، مسئله اي كه سبب مي شود تا حقي 
به نام حق پخش تلويزيوني براي فوتبال كشورمان ملموس تر شود و باشگاه ها 
بدون لكنت زبان و بدون اينكه يك مدير دولتي بالاي سرشان باشد، حق مسلم 
خودشان را اعاده كنند. خصوصي ش��دن فوتبال علاوه بر رسيدن فوتبال به 
حقوقش، مي تواند فساد و ريخت و پاش هاي گردش چندهزار ميلياردي سالانه 
فوتبال را نيز كاهش دهد و با توجه به اينكه بخش خصوصي براي هزينه هايش در 
فوتبال به دنبال درآمدي چند برابر است، همه چيز از رقم قراردادها و هزينه هايي 
كه در يك باشگاه صورت مي گيرد، ضابطه مند خواهد شد و گسترش فساد در 

فوتبال كه ريشه آن در دولتي بودن است، ريشه كن مي شود. 
رئيس فيفا كه امروز حامي حق پخش تلويزيوني براي باشگاه هاي ايراني شده، 
در صورتي كه بداند 99 درصد باشگاه ها در كشورمان دولتي هستند به طور 
قطع در اولين خواسته اش خواستار خصوصي شدن فوتبال در كشورمان مانند 
تمام دنيا مي شود، موضوعي كه مي تواند مشكلات ريشه اي فوتبال را حل كند. 
باشگاه ها نيز در چنين شرايطي است كه مي توانند به يكي از حقوق مسلم شان 
كه حق پخش تلويزيوني است، برس��ند. با اين حال تا دولتي ماندن فوتبال 
مظلوم نمايي مديران دولتي براي حق پخش تلويزيوني در قالب مصاحبه و خط 
و نشان ثمري نخواهد داشت و فوتبال همچنان گرفتار يك دور باطل خواهد بود 

كه فساد آن نيز روز به روز بيشتر خواهد شد. 

 تکذيب نظر مثبت آيت الله مکارم 
درباره ورود زنان به ورزشگاه ها

دفتر آيت الله مكارم ش��يرازي هرگونه ديدار مع��اون رئيس جمهور در امور 
زنان با اين مرجع تقليد و اعلام نظر مثبت ايشان نسبت به مقوله ورود زنان 
به ورزش��گاه ها را تكذيب كرد. دفتر آيت الله ناصر مكارم ش��يرازي با صدور 
اطلاعيه اي اعلام كرد: »اخيراً در اخبار بعضي از رسانه ها آمده بود كه معاون 
رئيس جمهور در امور زنان گفته اس��ت كه درباره ورود زنان به ورزشگاه ها 
خدمت حضرت آيت الله مكارم شيرازي رسيدم و توضيحاتي دادم كه ايشان 
نسبت به اين موضوع قانع شدند.« در ادامه اين اطلاعيه آمده است: »به اطلاع 
همه مخاطبين عزيز مي رساند كه اين خبر به طور كامل دروغ و كذب محض 
است و نامبرده ملاقاتي با معظم له نداشته و گفت وگويي نكرده است. مايه 
تعجب است، چگونه چنين دروغ هايي در عصر و زمانه ما گفته مي شود و  با 
اينكه دروغ از بزرگ ترين گناهان كبيره از نظر آموزه هاي اسلامي و سرچشمه 

انواع گناهان است چرا قبح و زشتي دروغ اينقدر از ميان رفته است.«

يک طلا و نقره کشتی آزاد در روز اول قهرمانی آسيا
يك طلا و يك نقره حاصل كار آزادكاران كشورمان در روز اول مسابقات 
قهرمان  كشتي آسيا بود. در مسابقات روز اول عزت الله اكبري در وزن 79 
كيلوگرم پس از اس��تراحت در دور اول با پيروزي مقابل آدام باتيروف از 
بحرين و توربولد گانبولد از مغولستان فيناليست شد. اكبري در فينال نيز با 
نتيجه 5 بر صفر از سد رشيد قربان اف از ازبكستان گذشت و نخستين مدال 
طلا را براي ايران به ارمغان آورد. مجتبي گليج در وزن 97 كيلوگرم پس از 
استراحت دور اول و برتري مقابل ابراگيموف از قزاقستان و كيم از كره جنوبي 

در فينال مقابل ماگومد ابراگيم اف شكست خورد و به مدال نقره رسيد. 
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  چـهـره ها 

88498432سرویس ورزشي

فوتبال دست دولتي هاست
 مجيد جلالي، سرمربي پيكان معتقد است 
مش��كلات فوتبال به دليل دولتي بودن 
آن اس��ت: »قوانيني گذاشتند كه فوتبال 
نمي تواند خودش را اداره كند. فوتبال ما 
دست دولتي هاست و آنها هستند كه تعيين 
مي كنند چه تيمي باشد و چه تيمي نباشد. 
اين روزها سازماني مدتي تيمي را اداره مي كند و بعد كه هزينه ها بالا 
مي رود از اداره كردن آن باشگاه سر باز مي زند، سپس آن تيم جاي 
ديگري مي رود و در نهايت هم نابود مي شود. شاهين كمتر از پاس 
ريشه دارد؟! مشكلات اصلي فوتبال ما همين است و بايد قوانين را 
بازنگري كنيم و به عمق مسائل بپردازيم. قبل از انقلاب نيز همين طور 
بود. مسئولان حكومت وقت مي خواستند شاهين نباشد و پرسپوليس 

باشد كه همين اتفاق هم رخ داد.«

شيوا نوروزي

سعيد احمدیان

تمرين قهرمان المپيک در برف
 عكس بالا تمرينات سخت و طاقت فرساي قهرمان المپيك در هواي سرد و 
برفي را نشان می دهد و رستمی متفاوت تر از بقيه آماده حضور در مسابقات 
مي شود. بحث تمرينات شخصي  كيانوش رس��تمي در يكي، دو سال اخير 
حاشيه هاي زيادي را براي فدراسيون وزنه برداري به وجود آورده است. قبل 
از برگزاري المپيك 2۰16 بود كه رستمي اعلام كرد حاضر نيست با سجاد 
انوشيراني به عنوان سرمربي تيم ملي كار كند. كيانوش حتي بعد از مسابقات 
جهاني 2۰17 نيز تأكيد كرد كه مي خواهد به روند قبلي خود ادامه دهد. بايد 
ديد كشمكش ميان كادر فني، فدراس��يون و كيانوش رستمي در نهايت به 

كجا مي انجامد.

مصطفي هاشمي طبا 

 رئيس اسبق كميته ملي المپيك

پيشاپيش ورزشکار مثل چمران و سليماني باشيد
ورزش و ديپلماسي آن بايد تقويت شود

 بايد با ناپاکي هاي فوتبال مبارزه کرد
 علي يوسف نژاد، نايب رئيس فراكسيون 
ورزش مجل��س از تأيي��د تصويب طرح 
تحقيق و تفحص از استقلال و پرسپوليس 
خبر داد: »پروسه تحقيق و تفحص طولاني 
است، اما براي سرخابي ها انجام شد. اين 
موضوع در كميس��يون فرهنگي تصويب 
شده و جزو اولين دس��تورات اين هفته يا هفته بعد مجلس خواهد 
بود. اين طبيعي است كه عده اي با آن مخالفت كنند، ولي تحقيق و 
تفحص فقط »مچ گيري« نيست و ما به آن به عنوان يك نكته مثبت 
و فرصتي براي شفاف سازي و بروزرساني نگاه مي كنيم. ذات فوتبال 
پاک است، اما ممكن است افرادش ناپاک باشند كه با اين افراد بايد 
مبارزه كرد. تعداد اين افراد هم نسبت به نفرات معتبر و دلسوز، بسيار 

ناچيز است، ولي اثرات منفي آنها زياد است.«

فريدون حسن
    گزارش

ميزباني مسابقات اسکي آلپاين فرصتي طلايي استسونامي تغييرات در فدراسيون واليبال 
هفتمين دوره رقابت هاي قهرماني اسكي آلپاين آسيا از 13 تا 15 اسفند ماه در پيست بين المللي اسكي 

دربندسر برگزار مي شود. اين نخستين ميزباني ايران در اين رقابت ها در رده بزرگسالان 
است كه به زعم سيدعبدي افتخاري، رئيس فدراسيون اسكي مي تواند فرصتي طلايي 
براي اسكي ايران و اسكي بازان كشورمان باشد: »ش��اخصه توسعه ورزش در يك 
كشور ميزباني است. اين فرصت خوبي براي برطرف كردن كمبودها، استعداديابي و 

توسعه است. بايد قبول كنيم تفاوت هاي زيادي وجود دارد و تفاوت امكانات و 
زيرساخت ها بسيار است، اما اگر مي خواهيم اسكي بازان ما روي سكو بروند و 
به مدال برسند، بايد تلاش كنيم. نبايد به حضور در المپيك قناعت كنيم يا با 
قبول اينكه امكانات ما در مقابل دنيا كم است، دست روي دست بگذاريم. بايد 
دست به دست هم دهيم و با همدلي و همكاري، گامي در راستاي ارتقاي 
اسكي ايران برداريم. اين بهترين فضايي است كه مي توانيم ايجاد كنيم. براي 

نخستين بار است كه1۰ كشور در رده بزرگسالان براي برگزاري مسابقات 
اسكي آلپاين به ايران آمده اند. بايد از اين فرصت استفاده كنيم. جوانان ما در 

اين مسابقات براي كسب تجربه شركت مي كنند.«

دنيا حيدري 
    منهای فوتبال 

چند ماه پس از انتخاب احمد ضيايي به عنوان رئيس فدراسيون، تغييرات در واليبال ادامه دارد و گمانه زني هاي 
تازه اي درباره حكم هاي جديد در مجموعه مديريتي واليبال به گوش مي رسد، هرچند 
همه از ضيايي به عنوان مدير نزديك به محمدرضا داورزني نام مي بردند و پيش بيني ها 
از ادامه كار تيم مديريتي سابق خبر مي داد، اما به نظر مي رسد رئيس جديد واليبال 
تغييرات در فدراس��يون را كليد زده تا برخلاف پيش بيني ها، سونامي تغييرات 
در فدراسيون واليبال به راه بيفتد. تغيير در سازمان واليبال ساحلي، كميته 
داوران و سازمان ليگ از جمله اولين حكم هايي بود كه رئيس جديد زير آن را 
امضا كرد تا مديران منصوب  به داورزني در اين سه بخش از فدراسيون خارج 
شوند. در حال حاضر هم خبرگزاري ها از تغيير دبيركل و مدير روابط عمومي 
فدراسيون خبر داده اند و اين در شرايطي است كه محمود افشاردوست، 
دبيركل فعلي فدراسيون چندي پيش از سوي ضيايي به عنوان دبيركل، 
حكم جديدي گرفته بود. احمدي نيا، مدير روابط عمومي فدراسيون واليبال 
هم در اين باره گفته اس��ت: »با آقاي ضيايي چند روز پيش راجع به اين 

مسئله صحبت كردم كه اين صحبت ها را رد كردند.« 

سايت فدراس��يون جهاني بسكتبال   در گزارش��ي به پنجره دوم 
مسابقات مقدماتي قهرماني جهان در آسيا پرداخته و در آن به پنج 
بازيكن برتر آسيا اشاره كرده كه در اين گزارش نام حامد حدادي 

به عنوان يكي از اين پنج بازيكن ديده مي شود.
 س��ايت  FIBA در گزارش خود در خصوص آسمانخراش ايران 
مي نويس��د: »كاملًا مش��خص اس��ت كه ايران با حدادي تيمي 

متفاوت بود.

 او يك ركورد قابل توجه مقابل قزاقستان داشت و 2۰ امتياز و 2۰ 
ريباند نتيجه كار او بود. عملكرد قابل توجه حدادي در پنجره دوم 
آسيا يك يادآوري سخت براي س��اير تيم هاي آسيا بود، اينكه او 
چطور بازيكني بوده و مي تواند باشد. واضح است كه اين بازيكن 32 
ساله با 2 متر و 18 سانتي متر قد مي تواند در تيم ملي به خوبي كار 
كند و در پنجره سوم مسابقات مقابل قطر و قزاقستان درخشش 

خوبي خواهد داشت.«

تمجيد  FIBA از حدادي

تحت فشار بدهي ها فعاليت مي کنيم
 زهرا اينچه درگاهي، رئيس فدراسيون ژيمناستيك مي گويد كه 
اين فدراسيون با انگيزه، اما تحت فش��ار بدهي ها پيش مي رود: 
»شرايط سختي داريم، فدراسيون يك ميليارد و 5۰۰ هزار تومان 
بدهي دارد. حق بيمه و ماليات ها نيز پرداخت نشده كه به صورت 
تصاعدي با جريمه مواجه شده است. فدراسيون باانگيزه و با روحيه 

است، اما تحت فشار سنگين بدهي فعاليت مي  كند.«

برخي دنبال حاشيه سازي هستند
 بيژن مقانلو، سرمربي پيشين تيم ملي تكواندو  به صراحت انصراف 
خود را از حضور در جلسه كميته فني اعلام كرد:» چرا برخي فقط به 
دنبال حاشيه سازي هستند. فقط مي خواستم فرصت در اختيار ساير 
مربيان شايسته كشور قرار گيرد تا توانايي هاي خود را محك بزنند، اما 
برخي با اهداف خاص، حرف هايم را تحريف مي كنند. نمي دانم دليل 

اين قضاوت هايشان چيست، اما ين سخنان قشنگ نيست.«

در قهرماني آسيا افتضاح بوديم
 بهرام مش��تاقي، عض��و مس��تعفي ش��وراي فني كش��تي فرنگي 
می گويد:»فرنگي كاران ما در پنج وزن افتضاح بودند. اشكاني تا پيش از 
قهرماني آسيا عملكرد بدي نداشت، اما چوب مشورت نكردن با شوراي 
فني را خورد. دنبال بريدن سر كسي نيستم، بلكه مي خواهيم راه را براي 
كادر فني باز  كنيم. كساني كه نتوانستند انتظارات را برآورده كنند نبايد 

شانسي براي حضور در بازي هاي آسيايي داشته باشند.« 


